
Referat DRKS-bestyrelsesmøde 

Sted: Mikkel Andersen Odense/Bellinge    

25.11.2022 

Tilstede: Mikkel M. Rasmussen(MMR), Mikkel Ø. Andersen(MA), Viola Olesen(VO), Eva Posner(EP), 

Karen Højmark H(KHH). (via Telefon til Punkt 3 og 7 af dagsorden), Alexander Isenberg-Jørgensen(AIJ) 

1) Referat fra den 28.04.2022 godkendes uden bemærkninger. 

2) Konstituering af Viola som Kasserer, Alexander som Sekretær, Eva som Suppleant/Bisidder. 

-yderlig drøftelse om kandidater for Ryginteressegruppe inden for de relevante fagselskaber 

DNKS > Christian M. Møller og DOS > Mikkel A. Østerheden. 

Anmærkning: lav aktivitet i DNKS 

3) Referat fra DaneSpine Styregruppemødet bliver forelagt og drøftes punkt for punkt og 

kommenteret.  

-i ramme af udtrædelse af Peter Helmig erstatter Anders El-Galaly, vedtaget, dog ønskes via 

DRKS bestyrelse, at der fremadrettet er en mere nuanceret adgangsmulighed til 

Styregruppen> ikke nærmere specificeret under bestyrelsesmøde.(se her også referat fra den 

28.04.2022 ) 

-Punkt 1.c bliver nærmere fremlagt Fokus nu på Tumormodul, VO og MMR er på sagen 

-Punkt 1.d Michael Hyldgaard (databaseenheden Reg.Syd) arbejder på et gratis 

Benchmarkingværktøj for DRKS 

- Punkt 3. drøftes og der er aktuel enighed i bestyrelsen, at der på nuværende tidspunkt og 

givne vilkår, ikke er ønske om, at udvide DaneSpine med ”konservative forløb”. 

-Punkt 4. MA fremlægger ideen om ”Pixi” udgave af Årsrapporten i grafisk overarbejdede 

version(gennem Syddansk Sundhedsinnovation) med formål, at blive mere synligt hos f. eks. 

Prak. Læger, ambulatorier, politiker osv. . Der indhentes i første omgang tilbud på en pris – 

denne er tilgængelig til styregruppe mødet i januar.   

- VO bekræfter, at fortsætte med nogle Fokusområder i Årsrapporten, som skulle afspejler en 

stor patientgruppe. 

4) Formål Uddannelsesudvalg: at finde en enslydende Definition Rygkirurg for fremadrettet 

sikrer nogenlunde ensartet kvalitet og rekruttering, synliggørelse af fremtidens rygkirurgiske 

uddannelse og behov. 

 Enighed at udvalget skal bestå af to erfarne læger (1 Neurokir/1 Ortopæd) og to yngre 

kirurger. VO og MMR har nogle i minde og vil træde i kontakt 

5) SoMe og DRKS: MA forslå Line Nielsen(forskningssekretær Middelfart), som skulle aktiverer 

en LinkedIn profil på DRKS vegne, administration af profilen således gennem Line Nielsen> 

vedtaget og sættes i gang næste uge. 

-indholdet kunne godt være nogle rundspørge (her f eks brug af KM indenfor MR 

undersøgelser), forskningsnyheder og studier, nyheder af DRKS, Kongresser osv. 

-VO: opfordring at følge DRKS LinkedIn profil skulle også fremgå på Invitation til Årsmøde, 

eller generel i vores mails til medlemmer. 

       6)  Operation X: forskellige Regioner(M.) har bedt om nogle nøgletal efter udsendelsen, ligeledes 

er nogle Privathospitaler blevet kontaktet mhp tal. Ikke nærmere specificeret. 

 MA vil fortsat samarbejde med Jan Hartvigsen om fælles forskning. 

7) Årsmødet 2023:diverse punkter drøftes 



MA og KHH fremlægger datoer og priser og arbejdsområder på papir, kasserer giver grønt lys 

til estimeret omkostninger, der drøftes dog generelt muligheder for yderlige 

financering/sponsorater. 

Der forslås at kontakte Sahva og andre bandagistfirmaer via VO, Cerapedics via MA, Fa. som 

stå bag MagnetOs (har også været på årsmødet) og de ”usual suspects” via VO. Desuden 

generel pris for fremvisning per bord og tilvalg af mere, eller bedre 

plads(>Gold/Silver/Bronze og graduering): VO og KHH træder i kontakt angående 

pladsforhold /skitse af venuen og tidligere foranstaltninger.  

Prisen per bord må gerne justeres, ekstradeltager per Firma kan tilkøbes såfremt ønskes. 

Generelt ønskes og tilstræbes en transparent kommunikation med sponsorerne angående 

tilvalgsmodeller!>VO(KHH) 

-Der løftes ideen om at lave en faglig to dags Årsmøde som strækker sig til lørdag formiddag. 

Dette tillader, at øge chancen for at få refusion for overnatning fra afdelingerne; og frigiver 

plads for et udvidet program, f. eks en session med iværksætte et landsdækkende 

forskningsnetværk. 

At booke Koldingfjord venuen også på lørdagen er pt ikke indregnet i omkostningerne, 

hverken for DRKS eller for udstiller/sponsorerne.> VO og KHH følger op 

-Ægtefæller/ledsager accepteres til middagen/festen/nat via egenbetaling 

-frokost stadig gratis for medlemmer, ikke medlemmer f. eks 300 Kr 

-KHH vil belyse muligheden og tilhørende omkostninger for fri bar i et givet tidsrum. 

-invitation til årsmøde må gerne være lidt mere tiltrækkende, EP har bekendtskab med en 

grafisk designer og følger op. 

-Musik: Hitmen godkendes for at komme(40.000kr), MA synes at prisen dog er ret høj. 

-Festskrift: Historie om DRKS, MA vil motivere Søren Fruensgaard til at fortælle lidt om 

historien om DRKS til middagen. VO og MMR vil efterforske gamle papirer/data om den 

tidligere historie.  

-program: MA oplyser, at Stryker vil komme med en ”hot shot” foredragsholder mhp vores 

tema af årsmøde. Ikke tilkendegivet pt 

Der benævnes forskellige ph.d. kandidater til at holde indlæg >MMR,VO,EP og MA følger op. 

8) Generalforsamling:  

a)Mikkel M. Rasmussen og Mikkel Ø. Andersen stiller op igen 

b) MMR forslå Rachid som Dirigent, kontaktes af MMR mhp dette 

9) Indkommende korrespondancer: 

a)s.o. 

b) Skrivelse fra Tom Bendix og ”Introduktion til Rygsmerter/Rygsygdom” vurderes som 

uskadeligt og kan således sendes ud til medlemmer. 

c)MR og kontrast sendes som åbent spørgsmål via LinkedIn profil på et senere tidspunkt, 

DRKS selve tager ikke stilling til emnet. 

10) MA : Rygforløbsprogram for Region Syd> Der forslås, at DRKS udarbejder et høringssvar, når 

det kommer i høring da indholdet kan have afsmittende effekt på resten af landet 

Formand: Mikkel Mylius Rasmussen, Aarhus Universitetshospital, Skejby 
Næstformand: Mikkel Ø. Andersen, Rygcenter Syddanmark 
Sekretær: Alexander Isenberg-Jørgensen, Capio Hellerup 
Kasserer: Viola Olesen, Rigshospitalet, Blegdamsvej 
Suppleant: Eva Posner, Rigshospitalet, Glostrup 
Referatet godkendes på næste bestyrelsesmøde og kan derefter offentliggøres på hjemmesiden. 



 
 

 

 

 

 


